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I Berlingske Tidende fremgik det i går torsdag 11. november 2010, at Under-
visningsministeriet har givet dispensation til de såkaldte eliteidrætsklasser, som 
Statsforvaltningen for få måneder siden dømte ulovlige. 
 
Der er tale om en principiel vigtig dispensation fra folkeskoleloven, fordi sagen 
grundlæggende handler om den unikke danske enhedsskole.  
 
Som bekendt er der allerede i dag vide muligheder for at målrette tilbud til ele-
ver med særlige talenter indenfor folkeskolelovens rammer. Eksempelvis har 
Bakkeskolen i Fredericia, som er en ”Team Danmark skole” stor succes med at 
tilrettelægge undervisningen, så eleverne har tid til at passe deres træning. Dette 
sker, uden at eliteidrætsudøverne isoleres fra andre kammerater. Eleverne ind-
går i den almindelige klassedannelse på skolen, og der er ikke særlige optagel-
seskrav til skolen.  
 
Det er en god model, fordi vi fra den danske skoleforskning ved, at alle børn, 
også dem med særlige talenter, har mest gavn af at være en del af klassens fæl-
lesskab.  
 
Der er langt flere perspektiver i at fremme et udviklingsarbejde, som giver sko-
len mulighed for at styrke fællesskabet, samtidig med at alle elever kan udfolde 
deres talent. 
 
Jeg håber derfor, at Folketingets Uddannelsesudvalg vil tage dispensationen op 
med undervisningsministeren med henblik på at udvikle og styrke enhedssko-
len.  
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